

ABSTRAK

SITI SALWANA BINTI MOHD SHAH : Solat Rasulullah S.A.W. : Suatu Kajian Terhadap Jemaah Masjid di daerah Kota Tinggi Johor.

Solat Rasulullah S.A.W. dari sudut pengkajian ilmu hadith merupakan satu penerapan ilmu dalam ibadah yang dilakukan lima kali setiap hari. Penerokaan ilmu hadith, memberi ruang satu keyakinan yang mendalam kepada umat Islam dalam melakukan ibadah solat.

Kajian terhadap jemaah masjid, merupakan satu penyelidikan kepada masyarakat hari ini berkaitan dengan ibadah solat. Penyelidikan ini bertujuan melihat tahap kefahaman dan penghayatan masyarakat terhadap ibadah yang amat penting. Ketiadaan penyelidikan yang terperinci sebelum ini, memberikan cetusan idea kepada penulis untuk mengkaji perkara asas iaitu solat. Solat yang dilakukan tidak mampu untuk mencegah segala kemaksiatan dan kemungkarann. Perkara ini berpunca dari tiada irungan kekhusukan hati kepada Allah S.W.T. semasa melakukan solat. Malah solat yang dilakukan hanya ikutan daripada nenek moyang tanpa pengisian ilmu yang sempurna dalam melakukan ibadah ini. Justeru itu, amatlah penting untuk mengetahui latar belakang dan sejarah solat sebagaimana yang telah diperintahkan oleh Allah S.W.T. kepada Nabi Muhammad S.A.W. bagi menunaikan fardhu lima waktu.

Keyakinan dalam melakukan solat dengan mengetahui hadith-hadith yang disabdarkan oleh Rasulullah S.A.W. mampu membentuk insan yang sempurna. Penulis berharap, sumbangsan kajian ini menjadi mutiara ilmu kepada masyarakat bagi melahirkan insan berjiwa RABBANI.

ABSTRACT

SITI SALWANA BINTI MOHD. SHAH: Solat Rasulullah S.A.W.: A Survey on a group of Mosque Devotees in the district of Kota Tinggi, Johor.

Solat Rasulullah S.A.W., from the knowledge of Hadith research point of view, is the absorption of knowledge into the act of devotion by praying to Allah S.W.T. which is performed five times daily. This exploration into the Hadith knowledge gives every Muslim a sense of deep confidence in performing their daily prayers.

The study on the praying community is a research into today's community in performing the solat ritual. The research purpose is to look at the level of understanding and commitment of the people towards the importance of devotion to Allah S.W.T. Due to the lack of a detail study on this matter, the writer is inspired to write about a topic on the second rule of the "Rukun Islam".

The problem faced by the Muslim community today is all based on their indifferences and negligence in performing the basic prayers. Performing prayers alone will not hinder them from sins or evil doings. This is due to their dishonesty to Allah S.W.T. while praying. In fact, their prayers merely behave as a ritual without any sense of understanding. Thus, it is vital to know about the background knowledge and history of the "solat" just as Allah S.W.T. had commanded Nabi Muhammad S.A.W. to perform the obligations of the five daily prayers.

Having understood Rasulullah S.A.W. Hadith, a Muslim will perform his prayers with great confidence and thus, turn him into a complete person. The writer hopes that this survey will provide valuable knowledge for the community and make one a complete person with a RABBANI qualities.

الخلاصة

سيتي سلوانا بنت محمد شاه : صلاة رسول الله صلى الله عليه وسلم : البحث عن جماعة المسجد بولاية كوت تيuki جوهر.

كانت صلاة رسول الله صلى الله عليه وسلم في نظر علم الحديث هي التربية في العبادة التي تؤدي حسن مرات يومياً. أن الأمة الإسلامية وجدوا يقيناً عميقاً في امتنانها من بحث علم الحديث.

البحث عن جماعة المسجد هو كالاستغفاء فيما يتعلق بأمر الصلاة في معاشرة المسلمين اليوم. وهذا يهدف إلى أن نعلم ويعرف مدى مبلغ فهم الأمة ووعيهم فيها كأهم العيادات . بدون مثل هذا البحث من قبل. قد أحضر للكاتب الفكرة لأن يكتب بما يتعلق بهذا الركن الثاني في الإسلام بعون الناظر .

كانت مشكلة الأمة اليوم في تأديتها هي الففلة. ثم كانت الصلاة التي تقام أيضاً لا تستطيع أن تدرك المعاصي . فهذه المشكلة جاءت من عدم الخشوع فيها. زيادة من ذلك، ألمـا نفذت وارثـا كما علمـت من أجـدادـهم بدون الفـهمـ فيـ الشـالـاـ. لـذـالـكـ المـعـرـفـةـ فيـ سـيـرـةـ رـسـوـلـهـ صلىـ اللهـ عـلـىـهـ وـسـلـمـ خـصـوصـاـ فـرـضـيـتـهاـ مـهـمـةـ جـداـ فيـ الصـلـاـةـ الـخـمـسـ.

ومن اليقين الذي أخذ من البحث في أحاديث رسول الله صلى الله عليه وسلم فيها يستطيع أن يهـيـءـ إـنـسـانـاـ كـامـلـاـ. وـرـجـاءـ مـنـ الـكـاتـبـ لـعـلـ هـذـاـ الـبـحـثـ سـيـكـونـ جـوهـراـ لـلـأـمـ فيـ تـظـهـيرـ الـإـنـسـانـ الـرـبـابـيـ.